
PROTOKÓŁ NR XVI/2016 
z sesji Rady Miejskiej w Żmigrodzie odbytej 

w dniu 10 lutego 2016 roku  
w Zespole Placówek Kultury w Żmigrodzie 

W posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych ( lista obecności, jako załącznik nr 1). 
 
Obecni byli również: 
Z-ca Burmistrza Gminy Żmigród  Zdzisław Średniawski 
Skarbnik Gminy Żmigród              Anna Dobrowolska 
Pracownicy urzędu, goście i sołtysi ( lista obecności, jako załącznik nr 2 i nr 3). 
Obrady rozpoczęły się o godz. 1300. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zgodnie z 1 punktem porządku obrad, 
otworzył sesję wypowiadając słowa  

„OTWIERAM XVI SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE „  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przywitał bardzo serdecznie wszystkich 
uczestników sesji. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz stwierdził, że zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącej 15 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz skierował zapytanie, czy są propozycje 
zmiany porządku sesji. 
Radni nie wnieśli zmian do porządku obrad.  
Przewodniczaca rady Jan Czyżowicz poprosił p. Adama Stockiego o wręczenie 
Pucharu za zajecie I miejsce w Europejskim Turnieju Sportu dla Gminy Żmigród. 
Pan Adam Stocki Prezes Dolnośląskiej Komisji Turniejów Sportowych Miast i 
Gmin  na ręce Pana Zdzisława Średniawskiego Z-cy Burmistrza Gminy Żmigród 
przekazał Puchar za zajęcie I miejsca w turnieju. W siódmej edycji Europejskiego 
Turnieju uczestniczyło ponad 30 samorządów. Puchary zostały ufundowane przez 
Marszałka Województwa Dolnośląskiego, który objął  patronat nad  turniejem. 
Pan Zdzisław Średniawski Z-ca Burmistrza podziękował za Puchar dodając ,że 
gmina Żmigród w ostatnich latach zajmowała pierwsze miejsce jako najbardziej 
usportowiona gmina na dolnym śląsku. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz pogratulował wszystkim tym, którzy 
przyczynili się do tego sukcesu.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad wyboru Sekretarza. 
Wiceprzewodnicząca rady  Halina Szaniawska  zgłosiła kandydaturę radnego 
Partyka Andrzejewskiego .  
Radny Patryk Andrzejewski wyraził zgodę dla pełnienia funkcji Sekretarza. 
Radni nie zgłosili innych kandydatur.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie zgłoszonej 
kandydatury na Sekretarza obrad.  
Radni 14 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym” wybrali radnego Patryka 
Andrzejewskiego  Sekretarzem sesji. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad podjęcie uchwał. 
 

Projekt uchwały nr 1 zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet  
dla radnych i sołtysów Miasta i Gminy Żmigród. 



 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. Przewodniczący rady dodał, że 
temat diet był omawiany przez p .Burmistrza na spotkaniu z sołtysami. Na 
posiedzeniu komisji, kiedy był omawiany projekt uchwały jeden z radnych zgłosił 
wniosek , aby w roku 2016 przystąpić do zmiany formy diet dla sołtysów i sołtysi w 
tych pracach będą brali udział. 
Radny Dariusz Gierus powiedział ,że wstrzyma się od głosu  jako radny i sołtys. 
Radni nie zgłosili innych uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 11 głosami „za” 
             1 głosem „przeciw’ 
             3 głosami „wstrzymującym” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVI.113.2016 
 

Projekt uchwały nr 2 w sprawie zaliczenia drogi wewnętrznej do kategorii drogi 
gminnej. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili  uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVI.114.2016 
 

Projekt uchwały nr 3 w sprawie aktualności „Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego gminy Żmigród. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili  uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVI.115.2016 
 

Projekt uchwały nr 4 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Żmigród na rok 2016 i lata następne. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 12 głosami „za” 
             0 głosów „przeciw” 
             3 głosy „wstrzymujące” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVI.116.2016 
 

Projekt uchwały nr 5 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2016 rok. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: 12 głosami „za” 
             1 głosem „przeciw” 



             2 głosami „wstrzymującymi” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVI.117.2016 
 

Projekt uchwały nr 6 zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia „programu 
usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest  z terenu gminy Żmigród na 
lata 2015-2032. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVI.118.2016 
 

Projekt uchwały nr 7 w sprawie ustalenia kryteriów wraz z liczbą punktów w 
postępowaniu rekrutacyjnym  do klas pierwszych szkół podstawowych  i 
gimnazjum prowadzonych przez Gminę Żmigród oraz określenia dokumentów 
niezbędnych  do potwierdzenia tych kryteriów. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVI.119.2016 
 

Projekt uchwały nr 8 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w 
Żmigrodzie  na 2016 rok. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVI.120.2016 
 

Projekt uchwały nr 9 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej 
Rady Miejskiej w Żmigrodzie  na 2016 rok. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje omówiły 
i skierowały projekt uchwały na sesję bez wniosków. 
Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVI.121.2016 
 
Projekt uchwały nr 10 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rady 
Miejskiej w Żmigrodzie  na 2016 rok. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że wszystkie komisje 
skierowały projekt uchwały na sesję z wnioskami : 
1. W planie Komisji Socjalnej, Zdrowia, Oświaty, Kultury, kultury Fizycznej i 

Bezpieczeństwa Publicznego w pkt.13 wykreśla się słowa „to  terminów” po 
zmianie pkt. 13 brzmi „Możliwość dokonywania zmian i uzupełnień w Planach 
Pracy w trakcie trwania roku. Dotyczy to realizacji zadań oraz tematów”. 



2. W planie Komisji Budżetu i Finansów w pkt.3 wykreśla się myślnik „informacje na 

temat funkcjonowania szkół i przedszkoli” oraz dodaje się pkt.14 o brzmieniu 

„Możliwość dokonywania zmian i uzupełnień w Planach Pracy w trakcie 

trwania roku. Dotyczy to realizacji zadań oraz tematów”. 

Radni nie zgłosili innych wniosków.  

Następnie Przewodniczący rady przeprowadził głosowanie zgłoszonych wniosków : 

1. W planie Komisji Socjalnej, Zdrowia, Oświaty, Kultury, kultury Fizycznej i 
Bezpieczeństwa Publicznego w pkt.13 wykreśla się słowa „to  terminów” po 
zmianie pkt. 13 brzmi „Możliwość dokonywania zmian i uzupełnień w Planach 
Pracy w trakcie trwania roku. Dotyczy to realizacji zadań oraz tematów”. 

Wniosek został przyjęty: 15 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących”. 
2. W planie Komisji Budżetu i Finansów w pkt.3 wykreśla się myślnik „informacje na 

temat funkcjonowania szkół i przedszkoli” oraz dodaje się pkt.14 o brzmieniu 

„Możliwość dokonywania zmian i uzupełnień w Planach Pracy w trakcie 

trwania roku. Dotyczy to realizacji zadań oraz tematów”. 

Wniosek został przyjęty: 15 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących”. 

Radni nie zgłosili uwag i wniosków do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały wraz z przyjętymi 
wnioskami  pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie (15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.XVI.122.2016 
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Informacji i sprawozdań. 
Pan Zdzisław Średniawski  Z-ca Burmistrza Gminy złożył informację z podjętych 
zarządzeń za okres od 30.12.2015 r. do 10.02.2016 r.. W okresie tym podjętych 
zostało 10 zarządzeń. 
1) w sprawie ogłoszenia wyników otwartych konkursów ofert na realizację zadań 

publicznych Gminy Żmigród  w 2016 r. z zakresu kultury fizycznej i sportu , 
ochrony i promocji zdrowia-zwalczania narkomanii, pozostałych działań z ochrony 
i promocji zdrowia-działania na rzecz osób niepełnosprawnych, turystyki, pomocy 
społecznej, oświaty i wychowania , polityki społeczne j-integracji oraz kultury i 
ochrony dziedzictwa narodowego, 

2) w sprawie przeniesieni wydatków między rozdziałami i paragrafami w budżecie 
Gminy Żmigród  na 2015 rok, 

3) dwa zarządzenia w sprawie przeniesieni wydatków między rozdziałami i 
paragrafami w budżecie Gminy Żmigród  na 2016 rok, 

4) zmieniające zarzadzanie w sprawie ustalenia Regulaminu organizacyjnego 
Urzędu Miejskiego w Żmigrodzie, 

5) w sprawie przeznaczenia  do oddania w dzierżawę w drodze bezprzetargowej  na 
okres  trzech lat lokal niemieszkalny nr 1a o pow.7,20 m2 położony przy 
ul.PKWN37 w Żmigrodzie  na rzecz Bogusława Bartosiaka  z przeznaczeniem na 
zaplecze prowadzonego baru mlecznego, 

6) w sprawie  przeznaczenia do sprzedaży w drodze bezprzetargowej na rzecz 
dzierżawcy nieruchomość położoną w Żmigrodzie  oznaczoną w ewidencji 
gruntów  jako działka nr 31/9 AM 13 o pow.117m2, 

 



7) w sprawie ustalenia planu dofinansowania  w roku 2016 form doskonalenia  
zawodowego nauczycieli zatrudnionych w jednostkach oświatowych Gminy 
Żmigród , 

8) w sprawie ustalenia harmonogramu czynności w postępowaniu rekrutacyjnym i 
postępowaniu uzupełniającym  do publicznych przedszkoli  na rok szkolny 
2016/2017 Gminy Żmigród, 

9) w sprawie przedłożenia projektów uchwał dla Rady Miejskiej w Żmigrodzie na 
sesję. 

Inne informacje: 
WOŚP 2016  
24 Finał WOŚP zorganizowany na terenie Gminy Żmigród był największym 
sukcesem.  Na rzecz Fundacji zebrano  34.473,05 zł, a koszt organizacji wyniósł 
5.066,44 zł . Burmistrz podziękował wszystkim , którzy włączyli się w organizację 24 
Finału WOŚP. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz podziękował dla Pana Burmistrza za złożone 
sprawozdanie.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad interpelacji i zapytań.  
Radny Leszek Kraszewski podziękował, że na jego wniosek na sesję został 
zaproszony przedstawiciel DZMiUW. Następnie p. Radny przedstawił kilka wniosków 
do wykonania, które skierował do przedstawiciela DZMiUW: 

 odmulenie rzeki Baryczy od Parku do widełek z rzeką Sąsiecznicy, 

 oczyszczenie koryta rzeki Sąsiecznicy i międzywali oraz rozważenie utworzenia 
progów dla utrzymania poziomu wody na ujściu do rzeki Baryczy . 

Na  zakończenie radny Kraszewski poinformował, że pod koniec lutego planuje 
posiedzenie , które będzie poświęcone tematyce cieków wodnych na terenie gminy . 
Pan Michał Ciura w zastępstwie dyrektora Rzewuskiego z DZMiUW. 
Na wstępie poinformował, że wszystkie wnioski z roku 2015  zostały zrealizowane . 
W roku 2015 budżet DZMiUW wynosił 1.500.000,-zł, a 75% tego budżetu było 
przeznaczone na Gminę Żmigród . Na terenie gminy zostały zrealizowane takie 
zadania jak konserwacja kanału Stawnik , wały przeciwpowodziowe , odmulenie  
rzeki Sąsiecznicy na odcinku Gąski –Żmigród. Kolejnymi zadania przewidzianymi do 
wykonania w gminie Żmigród jest budowa progu na Sąsiecznicy i odmulenia ujścia 
rzeki Sąsiecznicy do rzeki Baryczy. Pan Ciura wspomniał o dobrej współpracy 
Zarządu Melioracji z Gminą Żmigród w sprawie utrzymania rzeki Sąsiecznicy na 
terenie miasta, w roku 2015 było pięciokrotnie koszone i czyszczone . Kontynuując 
temat p. Ciura powiedział, że ma nadzieję, iż ta dobra współpraca będzie również, w 
roku  2016. Pan Ciura poruszył temat koszenia międzywali, że wchodzi w życie 
Rozporządzenie, które będzie pozwalała na wykoszenie międzywali po złożeniu 
pisma do Inspektoratu w Trzebnicy  Na zakończenie p. Ciura powiedział, że DZMiUW 
pamięta o gminie Żmigród. 
Radna Bożena Żołnierowicz zwróciła się do starosty i radnych powiatowych o 
zapoznanie się z wnioskiem mieszkańców Borzęcina w sprawie budowy chodnika. 
Radna zwróciła się z prośbą, żeby projekt budowy chodnika znalazł się w budżecie 
na 2016 r.. Kontynuując temat p. Radna powiedziała, jeżeli projekt nie zostanie ujęty 
w budżecie na rok 2016 ,to zostanie zorganizowane spotkanie z mieszkańcami, na 
które zostaniecie Państwo zaproszeni. 
Radny Leszek Kraszewski poruszył  temat jazów i śluz na rzekach, aby były 
stosowane zgodnie z przeznaczeniem . Zdaniem komisji rolnej dobrym rozwiązaniem 
jest podpisanie porozumienia w sprawie jazów i śluz z Kołami Wędkarskimi . 



Uzasadniając stanowisko komisji  p .Radny powiedział, że ludzie  z Kół Wędkarskich 
„czują  rzeki”.     
Pan Michał Ciura w zastępstwie dyrektora Rzewuskiego z DZMiUW  
Na terenie gminy Żmigród na rzekach i kanałach jest 45 jazów i zastawek . W roku 
2015 żaden rolnik nie zgłosił się do Zarządu melioracji z zapytaniem o możliwość 
piętrzenia wody nikt nie chciał podjąć współpracy . Zarząd Melioracji jest otwarty na 
współpracę w sprawie korzystania z urządzeń wodnych. 
Radna Maria Rybka złożyła podziękowanie za umożliwienie zgłoszenia się rolników 
do wykaszania międzywali.  Radna zwrócił się do sołtysów o przekazaniu rolnikom 
tych informacji.  
Radny Karol Kalinka poruszył temat problemów z wodą na rzece Baryczy w czasie 
prowadzonych spływów kajakowych . Radny wspomniał, że gmina poniosła dość 
znaczne środki na wybudowanie przystani dla kajaków dlatego ważne jest , aby 
rzeka dawała możliwość spływów kajakowych. Kontynuując temat p. Radny 
powiedział, że ważne jest, aby zarząd melioracji monitorował stan rzeki w okresie 
lata, kiedy występują problemy z wodą. 
Pan Michał Ciura w zastępstwie dyrektora Rzewuskiego z DZMiUW 
poinformował, że temat jest znany, ponieważ szlak kajakowy był uzgadniany z 
Zarządem Melioracji. W okresie lata wysokość wody w rzece Baryczy była 
monitorowana. W wypadku problemów ze stanem wody na rzece, proszę uwagi i 
zapytania zgłaszać do Inspektoratu w Trzebnicy. 
Radny Leszek Kraszewski  zwrócił się do sołtysów, że 26 lutego br. o godz.12 
odbędzie się posiedzenie Komisji Rolnictwa, na którą zaprasza zainteresowanych 
tematem wodnym  oraz Spółek Wodnych. Spotkanie odbędzie się w Urzędzie 
Miejskim w Żmigrodzie. 
Radny Karol Kalinka  poruszył temat pisma Dyrektora MZGK do Prezes PGK w 
sprawie podwyższenia opłaty  ścieków dowożonych do oczyszczalni ścieków w 
Żmigrodzie. Dyrektor zwrócił się do PGK o przedstawienie kalkulacji  wyliczonej 
stawki i uzasadnienie. Radny poprosił, aby do wiadomości radnych   przekazać 
kalkulację i uzasadnienie. Na zakończenie p. Radny powiedział, że podczas 
posiedzenia komisji, w czasie której był omawiany temat gospodarki ściekowej na 
pytanie radnego do p. Prezes na temat podwyżek za ścieki p. Prezes  złożyła 
deklarację, że opłaty nie wzrosną . Natomiast w styczniu dostajemy tego typu pismo. 
Pan Robert Korytkowski mieszkaniec przypomniał o dyskusji na temat sposobu 
naliczania wysokości diet oraz wynagrodzenia dla burmistrzów i skarbnika. Państwo 
udowadniali, że sposób w jaki jest to naliczane jest prawidłowy. Pan Korytkowski 
powiedział, że ma protokół RIO z przeprowadzonej kontroli. W protokole RIO 
jednoznacznie się wypowiada ,że Państwo jesteście w błędzie. Na zakończenie p. 
Korytkowski skierował zapytanie,  jakie zostały podjęte decyzje w tym temacie . 
Pani Joanna Monastyrska Sekretarz Gminy powiedziała opinia RIO w protokole 
daje możliwości wieloznacznej interpretacji. Prowadzone są zestawienia liczby 
mieszkańców na koniec każdego kwartału i na koniec każdego kwartału 2015 r. 
wynik jest powyżej 15 tys. mieszkańców. 
Pan Robert Korytkowski mieszkaniec  powiedział, że nie zgadza się z 
wypowiedzią p. Sekretarz. RIO w swojej opinii powołuje się na orzecznictwo sądowe 
mówi nie można i Państwo  źle to naliczyli. Pan Korytkowski ponowił pytanie , czy 
Państwo odwołaliście  się od tego protokołu , czy Państwo oddaliście pieniądze, 
które niesłusznie wzięliście. 
Pan Zdzisław Średniawski Z-ca Burmistrza    powiedział, że p. Sekretarz w sposób 
wyczerpujący udzieliła Panu odpowiedzi. RIO nie wskazała w sposób jednoznaczny 



naruszenie prawa w tym temacie, ale wskazuje na to, że należy posługiwać się 
danym GUS, ale niekoniecznie. Gmina jeszcze nie odpowiedziała  na protokół dla 
RIO, ponieważ mamy czas. Pan Burmistrz powiedział, że powie jaka odpowiedź 
zostanie udzielona dla RIO. Temat ten był w zapytaniu skierowanym przez 
Wojewodę i nasza argumentacja dotycząca ilości mieszańców nie koniecznie 
zameldowanych trafiła do przekonania Nadzoru Wojewody i również tej samej treści 
uzasadnienie będzie skierowane do RIO. Burmistrz poinformował, że temat ten nie 
dotyczy tylko burmistrzów , ale określonych grup społecznych radnych, kierownictwa 
urzędu, kierowników referatów, kierowników jednostek organizacyjnych. Na 
zakończenie p. Burmistrz powiedział, że jest przekonany, iż RIO tak jak Nadzór 
Wojewody uwzględni nasze uzasadnienie tego tematu. 
Pan Jarosław Brodala mieszkaniec powiedział, że na jednej z poprzednich sesji 
zadawał dla p. Burmistrza pytanie w sprawie zadłużenia gminy. W piśmie p. 
Burmistrz poinformował, że na III kw. zadłużenie wynosiło 32 miliony zł . Gazeta 
NOWA w artykule wskazała ,że jest 36 milionów zł zadłużenia gminy. Pan Brodala 
powiedział, że sprawdził i na stronie RIO  ze sprawozdań gminy wynika ,że 
zadłużenie wynosi 36 milionów zł. Kontynuując temat p. Brodala postawił pytanie, czy 
p.  Burmistrz udzielając tej informacji poświadczył nieprawdę. Następnie p. Brodala 
nawiązał do sprawozdania, z którego wynika ,że g. Żmigród ma 1,5 miliona 
zobowiązań przeterminowanych i wymagalnych . Kontynuując temat p. Brodala 
postawił pytania:  
1) w  latach 2013-2015, jakie gmina zapłaciła odsetki za przeterminowane 

zobowiązania,  
2) o określenie przyczyn z jakich zadłużenia zobowiązań wymagalnych zostały 

zaciągnięte, czy to przez jednostki organizacyjne , czy przez Urząd Miasta i Gminy 
oraz  wykazanie podmiotów , którym gmina zalega 1,5 miliona złotych. 

Pan Brodala poinformował p. Burmistrza, że płacenie odsetek od zobowiązań 
wymagalnych jest naruszeniem dyscypliny finansów 
Kolejnym tematem , który poruszył p. Brodala dotyczył zbiornika Jamnik. Pan  
Burmistrz w swoich wystąpieniach na temat zbiornika obiecał, że za dwa lata 
będziemy wspólnie pływali po zbiorniku. Pan Brodala skierował pytanie, dlaczego do 
dnia dzisiejszego gmina Żmigród nie wystąpiła z propozycją o wpisanie zbiornika do 
Regionalnego Programu Operacyjnego i czy jest prawdą, że gmina Żmigród nie 
posiada projektu, za który zapłaciła .Następnie p. Brodala odniósł się do protokołu 
pokontrolnego RIO w temacie przetargów, które gmina rozpisuje kiedy chce. Pan 
Brodala podał przykład braku przetargu na zimowe utrzymanie dróg i na prace 
prowadzone przez Firmę DROWBUD Gostyń. Z protokołu RIO wynika ,że gmina w 
latach 2014-2015 nie zlecała przetargów tylko z wolnej ręki zlecała firmie wykonanie 
prac. Pan Brodala odczytał fragment protokołu w tym temacie. Kontynuując temat p. 
Brodala zadał pytanie, dlaczego Państwo z naszych pieniędzy nie przeprowadzają 
przetargów tyko zlecają firmie, która się Państwu podoba i płacą firmie tyle pieniędzy, 
ile Ona chce. Ustawa o zamówieniach publicznych jest po to, aby bronić interes 
gminy, dlaczego Państwo nie reprezentują naszych interesów podczas tych 
przetargów. 
Pan Zdzisław Średniawski Z-ca Burmistrza Gminy  na wstępie zwrócił się do p. 
Brodali o nie podchodzenie zbyt emocjonalnie do tematu, a raczej ze spokojem, 
ponieważ życzy mu zdrowia. Następnie p. Burmistrz udzielił odpowiedzi na pytania 
postawione przez p. Brodalę: 
finanse    



Zarzucił Pan nieprawdę,  odpowiedź , którą Pan otrzymał jest prawdziwa. Ponadto 
wszystko zależy od tego kto pyta i jak pyta  i czy prawdę chce usłyszeć . Straszy Pan 
nas dyscypliną budżetową . Niedawno skończyła się kontrola RIO i nie obawiamy się 
dyscypliny finansowej przez RIO. Burmistrz powiedział, że nie wszystko zrozumiał o 
czym mówił  p. Brodala, dlatego poprosił p. Brodalę o sformułowanie wszystkich 
zapytań dotyczących kwestii finansowych na piśmie i w terminie ustawowym na 
piśmie udzielimy odpowiedzi. 
zbiornik 
Pan burmistrz powiedział, że zrobił podsumowanie swojej pracy i za największy 
sukces uważa budowę obwodnicy ,a klęska to zbiornik Jamnik. W czasie kiedy był 
Wicewojewodą zrobił wszystko co mógł, aby zbiornik wybudować. Rozmijał z 
przedstawicielami rządu Premierem Pawlakiem i Ministrem Rolnictwa  i nie udało się. 
Nie jest prawdą, że zbiornik nie jest wpisany , zbiornik jest wpisany w rezerwę RPO 
jako zbiornik retencyjny. Ale nie będzie wykonany do czasu zakończenia wielkiego 
zadania inwestycyjnego Programu Odra 2016 „Zbiornik Racibórz”, które jest ważne  
dla południa , zachodu i północy Polski . Kiedy to zadanie zostanie zrealizowane, 
wówczas będą budowane małe zbiorniki retencyjne tj. Zbiornik Jamnik .Prawdą jest, 
ponieważ minęło pozwolenie na budowę i na dziś nie mamy aktualnej dokumentacji, 
a z dokumentacją ruszymy, kiedy będzie gwarancja zakończenia Zbiornika Racibórz.  
Obiecał sobie, powiedział p. Burmistrz, że przejdzie na emeryturę kiedy powstanie 
Zbiorni Jamnik . 
Pan Ireneusz Pyczak kierownik Ref. IRL udzielił odpowiedzi dla p. Brodali na temat 
przetargów drogowych i podpisania umów z wolnej ręki. Umowa zawarta z wolnej 
ręki został podpisana zgodnie z prawem . Firma DROWBUR była głównym 
podwykonawcą zadania kanalizacyjnego na terenie Żmigrodu. W trakcie 
wykonywania robót uzgodniono, aby pozbyć się problemu stojącej wody na ul. 
Wrocławskiej w ramach umowy z  wolnej ręki wykonano zadanie, które nie było 
przewidziane  w przetargu na kanalizację  sanitarną, takich zadań na umowę z 
wolnej ręki było więcej na terenie miasta, ponieważ  nie widzieliśmy możliwości 
technologicznej , aby dwie różne firmy drogowe wykonywały te zadania , jeżeli jeden 
podwykonawca odpowiada za całą drogę. 
Radna Agnieszka Ptak   skierowała pytanie do p. Starosty. W czasie wyborów na 
sołtysa, w których  p. Starosta uczestniczył   został  poruszany temat budowy 
chodnika przy ul. Kasztanowej. Ponadto w tej sprawie zostało wysłanych kilka 
wniosków do Starostwa oraz rozmawiałam osobiście , dodała radna .Otrzymała od p. 
Starosty odpowiedź ,że skoro zagłosowałam  na budowę ronda w Żmigrodzie to tego 
chodnika nie będzie . Na zakończenie p. Radna powiedziała, że chce się dowiedzieć 
jak wygląda sprawa chodnika przy ul. Kasztanowej w miejscowości Korzeńsko. 
Pan Jarosław Brodala mieszkaniec  w odniesieniu do wypowiedzi p. Burmistrza 
powiedział, że życzy  aby burmistrz pracował jak najdłużej i trzyma burmistrza za 
słowo, że do momentu budowy zbiornika nie zwolni się z pracy. Na zakończenie p. 
Brodala powiedział, że Milicz  zaczął starania o zbiornik retencyjny w podobnym 
okresie jak my, ale w Miliczu zbiornik powstał trzy lata temu .Czy prawdą jest, że 
Gmina Żmigród nie posiada projektów budowalnych na to zadanie i dlatego nie 
mogła wystąpić do RPO. 
Sołtys z Kanclerzowic w sprawie zimowego utrzymania  dróg przez MZGK, czy ktoś 
ma zastrzeżenia do pracy na drogach realizowanych przez MZGK. Następnie Sołtys 
zwrócił się i do p. Brodali, żeby wziął się do pracy i pokazał co potrafi, a nie tylko 
oczerniał wszystkich.   



Pan Jarosław Brodala mieszkaniec  nikt nie podważa pracy MZGK, ponieważ robi 
to dobrze  i drogi w okresie zimy są utrzymane dobrze. 
Radny Leszek Kraszewski  wspomniał, że na sesji wrześniowej z jego strony 
zostało złożonych sporo wniosków. Teraz otrzymał odpowiedź na wnioski, które 
złożył do  budżetu, z wniosków które złożył tylko dwa zostały ujęte , jedna lampa i 
zadanie do realizacji w 2018 r. Następnie Radny nawiązał do  tematu spotkania 
Burmistrza z mieszkańcami , iż p. Burmistrz unika kontaktu z mieszkańcami ,a 
problem ma ten kto reprezentuje mieszkańców. Radny dodał, że p. Burmistrz miał 
uzgodnić z p. Sołtys termin spotkania, aby się spotkać z mieszkańcami. Następnie p. 
Radny poruszył temat placu zabaw w Żmigródku, na którym są uszkodzone sprzęty 
zabawowe było to zgłaszane i do tej pory nic nie zostało naprawione.   Radny odniósł  
się do pracowników  gminy, że są pracownicy z którym z przyjemnością się 
rozmawia, ale są  pracownicy, z którym trzeba kilkadziesiąt razy powtarzać ,a na 
koniec mówi proszę sformułować wniosek na piśmie. To jest szacunek dla tego , 
który formułuje pytanie i zgłasza konkretny problem. Na zakończenie p. Radny 
powiedział, że zaprasza p. Burmistrza do Żmigródka. 
Radna Maria Rybka zwróciła się do p. Starosty z zapytanie w sprawie wniosku 
dotyczącego drogi Kędzie –Barkowo,  czy zadanie jest przewidziane do realizacji , 
ponieważ takie informacje wyczytała w publikacjach prasowych. Radna nawiązała do 
tematu zimowego utrzymania dróg przez MZGK  i porozumienie z powiatem w tej 
sprawie , o które Radni zabiegali.  Działanie te sprawdzają się  i mieszkańcy są 
zadowolenia z zimowego utrzymania dróg przez MZGK.  
Radny Rafał Zagórski  zwrócił się do p. Korytkowskiego i p. Brodali, aby przestali 
rzucać  oskarżenia i zmienili tryb bycia , dlatego, że na tym zyskają.  Następnie p. 
Zagórski zwrócił się do p. Korytkowskiego, że On jako ostatni powinien zadawać 
pytania w sprawie wynagrodzenia burmistrza, ponieważ sam nie posiada 
odpowiedniego wykształcenia, a pobiera wynagrodzenie dyrektora  Domu Dziecka. 
Następnie p. Radny zapytał p .Korytkowskiego, jak mógł na portalu ZPK napisać w 
sprawie organizacji 24 WOŚP, że masakra, Żuku wróć. Organizacja 24 WOSP była 
pod znakiem zapytania  , ale znaleźli się ludzie chętni , którzy to poprowadzili ,a p. 
Korytkowski wszystkich krytykuje. Na zakończenie p. Radny zwrócił się do p. 
Korytkowskiego , aby zmienił styl bycia, ponieważ tylko na tym skorzysta.   
Pan Zdzisław Średniawski  Z-ca Burmistrza zwrócił się do p. Brodali ,że kiedy 
zostanie wybudowany zbiornik Racibórz ruszy budowa zbiorników małej retencji. Pan 
burmistrz zwrócił się do p. Brodali ,że jego marzeniem jest , aby zbiornik powstał, ale 
nie obiecuje ,że nie pójdzie na emeryturę do puki zbiornik nie zostanie wybudowany, 
ponieważ to może nastąpić za 10 lat, dlatego nie przyjmuje tego warunku . Następnie 
p. Burmistrz zwrócił się do radnego Kraszewskiego , czy to jest do niego zarzut ,że 
poprosił o pytanie na piśmie. Jeżeli pytanie jest niezrozumiałe, a szczególnie w 
temacie budżetu muszą być precyzyjne, dlatego prosiłem tylko w tym kontekście. 
Kontynuując temat powiedział, że z tego co wiem to Burmistrz Lewandowski Panu 
odpowiedział, a obecnie jest na urlopie. Następnie p. Burmistrz powiedział, ze gdyby 
do niego radny Kraszewski zwrócił się takim tonem w sprawie przyjazdu na zebranie 
to by nie przyjechał, gdyby p. Sołtys zaprosiła, to byłbym natychmiast.  Ja znam 
Burmistrza Lewandowskiego i na zaproszenie Rady Sołeckiej na pewno będzie w 
Żmigródku. W czasie wczorajszego posiedzenia komisji Rady zadał Pan to samo 
pytanie i publicznie Pan powiedział, że więcej Pan tego pytania nie zada.  
Radny Leszek Kraszewski powiedział, że na złożone wnioski nie otrzymał żadnej 
odpowiedzi. Powiedziano,  jeżeli p. Radny chce się dowiedzieć to proszę iść do 
dyrektora MZGK. Wnioski zostały złożone 30 września na sesji , powtórzone zostały  



na  sesji w sali multimedialnej w ZPK, na komisjach zostały powtórzone. Radny 
powiedział, że potrafi mówić wyciszonym tonem, ale jeżeli 15 raz powtarza to grają 
nim emocje ,a burmistrz powinien to zrozumieć.   Od września nie było można 
umówić zebrania  w Żmigródku, radny dodał, że prosił o to, ponieważ radny nie może 
zwołać takiego zebrania. Radny powiedział, że obiecuje  burmistrzowi, że nie będzie 
trwał na zawsze  to jest ostatnia jego kadencja. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz powiedział, że problemy Żmigródku bardzo 
często są zgłaszane . Przewodniczący rady zwrócił się do p. Sołtys o zorganizowanie 
zebrania mieszkańców z Burmistrzem .   
Sołtys Żmigródka poinformowała, że zwróci się do p. Burmistrza w sprawie 
ustalenia terminu zebrania z mieszkańcami.  
Pan Robert Korytkowski mieszkaniec zwrócił się do radnego Zagórskiego , aby 
przestał jego pouczać i mówić co ma robić.  Ja nie mówię radnemu Zagórskiemu, jak 
ma żyć i jak robić. Niektórzy dziadowie i ojcowie walczyli po to, abyśmy mogli w tej 
sali  bezpiecznie zadawać pytania, nawet kontrowersyjne. Proszę uszanować tych 
ludzi, którzy walczyli o ten kraj .Z panem burmistrzem Średniawskim bardzo często 
nie zgadzałem się , ale nigdy nie zrobiłem burmistrzowi krzywdy ,a burmistrz mnie. 
Następnie p. Korytkowski   odniósł się do WOŚP mówiąc, że ma swoje zdanie na ten 
temat ,a Łukasz Żukowski robił to społecznie, Pan Paryna jest pracownikiem ZPK. 
Nigdy nie słyszałem na tej sali, żeby Burmistrz podziękował dla p. Żukowskiego, jego 
kolegów i koleżanek, którzy robili to społecznie .  
Pan Korytkowski postawił pytanie do Przewodniczącego rady, w sprawie odpowiedzi 
na postawione zapytanie w sprawie dodatku specjalnego dla Burmistrza,  z jakich 
powodów  burmistrz otrzymuje dodatek w wysokości 37%.Burmistrz odpisuje, że to 
Rada. Przewodniczący rady odpisuje, że to Burmistrz Średniawski przedstawił 
projekt uchwały i było to zgodne z prawem. Pan Korytkowski powiedział, że jego 
pytanie nie dotyczyło, czy było to zgodne z prawem .Następnie p. Korytkowski 
ponowił zapytanie: za co Burmistrz Lewandowski dostał dodatek specjalny w 
wysokości 37 %, co takiego zrobił. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz  w odniesieniu do zapytania p. 
Korytkowskiego powiedział, że Pan pytał o okoliczności przyznania dodatku 
specjalnego . Pomijając procedurę prawną  napisałem kto przedstawił projekt 
uchwały, że Burmistrz Średniawski . W trakcie omawiania projektu wywiązała się 
dyskusja ,a następnie jest głosowanie. W wyniku głosowania Radni skierowali  
projekt uchwały na sesję ,a na sesji Rada podjęła uchwałę jednogłośnie  15 głosami 
„za” w sprawie wynagrodzenia burmistrza .Kontynuując temat p. Przewodniczący 
powiedział, że nie może sam wymyśleć dlaczego , ale napisałem zgodnie ze 
stanowiskiem Rady. 
Radny Rafał Zagórski zwrócił się do p. Korytkowskiego, że na sesjach nie 
zwracacie  uwag , a  kto pisał na mnie donosy do Urzędu Wojewódzkiego .Radny 
powiedział, że wie, że ma nie tylko przyjaciół, ale i wrogów. Pan Korytkowski i p. 
Brodala chodzą i mówią, że przeszkadza im burmistrz ze Skokowy, a teraz nie 
przeszkadza p. Korytkowskiemu bycie dyrektorem Domu Dziecka w Obornikach 
Śląskich. 
Radna Joanna Kantor    zwróciła się do p. Korytkowskiego i p. Brodali, że  ich 
zachowanie na sesji jest dalekie od szacunku, o którym mówią.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przypomniał, że jesteśmy w punkcie 
interpelacje i zapytania, i w tym punkcie mówimy o istotnych sprawach dotyczących 
gminy.  



Pan Robert Korytkowski zwrócił się do radnego Zagórskiego, że Dom Dziecka jest 
jednostką powiatową. Mówienie, że piszę donosy do urzędu, najpierw proszę 
sprawdzić , a dopiero mówić o tym na tej sali.  Kontynuując temat p. Korytkowski 
powiedział, że może powiedzieć, że kogoś molestujesz, dlatego trzeba uważać, co 
się mówi. Następnie p. Korytkowski powiedział  do radnego Zagórskiego, że swoją 
wiedzę powinien opierać na faktach, a nie na brukowcach i w tej sprawie powinien 
zwrócić się do p. Starosty. 
Radny Rafał Zagórski zwrócił się do p. Starosty , czy p. Robert Korytkowski pełni 
funkcję dyrektora Domu Dziecka zgodnie z prawem i czy posiada stosowne 
wykształcenie, i uprawnienia . 
Pan Jarosław Brodala powiedział, że czasami się uśmiecha, ponieważ odpowiedź , 
którą otrzymuje to tylko płakać lub się śmiać. Kontynuując temat p. Brodala 
powiedział, że na sesji jest po to, żeby zadawać pytania i oceniać p. Burmistrza , 
ponieważ działamy dla dobra naszej gminy. Pan Brodala przypomniał, jakie 
zapytania postawił na dzisiejszej sesji. Następnie p. Brodala powiedział, że ludzie 
boja się przyjść na sesję, ponieważ są traktowania jako oszołomy, niewychowani , 
plujący jadem. 
Radna Halina Szaniawska powiedziała, że ze względu na emocje, które panują na 
sesji proponuje przerwę.  
Pan Waldemar Wysocki Starosta Powiatu Trzebnickiego udzielił odpowiedzi na 
postawione zapytania; 
chodniki w miejscowościach Korzeńsko ,Borzęcin 
budżet powiatu trzebnickiego został uchwalony, jeżeli radni podejmą decyzję  w 
sprawie ratowania szpitala nie będzie pieniędzy na inwestycje. 
droga Kędzie -Barkowo   
droga została zgłoszona do Terenowego Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych, koszt 
budowy drogi 1300.000,-zł . Czekamy na rozstrzygnięcie konkursu, jeżeli zostanie 
rozstrzygnięty zostaną Państwo poinformowani. 
wykształcenie p. Korytkowskiego  
opinia prawna jest taka ,ze nie można jednoznacznie stwierdzić, czy p. Korytkowski 
ma wykształcenie odpowiednie do pełnienia funkcji dyrektora domu dziecka, czy nie 
ma. Temat jest cały czas badany. Pan Starosta poinformował, że Pani, która napisała 
zalecenia pokontrolne wycofuje się . 
Pan Damian Sułkowski Radny Powiatu Trzebnickiego poinformował, że w gminie 
Żmigród jest ponad 400 km dróg powiatowych. W roku ubiegłym na remont dróg w 
wydano 85 tys. zł .Ze środków na utrzymanie dróg nie można wykonać projektu 
chodnika ,a w budżecie nie ma pieniędzy na wykonanie tego typu inwestycji . 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił się z wnioskiem o ogłoszenie 10 
minutowej przerwy. 
Radni jednogłośnie przyjęli wniosek w sprawie przerwy . 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz wznowił obrady. Przewodniczący rady 
zwrócił się do wszystkich obecnych, aby nie prowadzić polemik osobistych. W 
punkcie interpelacji i zapytań należy poruszać istotne i ważne tematy dotyczące 
gminy.  
Radny Rafał Zagórski powiedział, ze w przerwie p. Korytkowski powiedział, do 
niego, że na niego napisze.  
Pan Damian Sułkowski Radny Powiatu Trzebnickiego poruszył temat protokołu 
pokontrolnego RIO w którym stwierdzono nieprawidłowości w tematach  dotyczących  
Klubu PIAST, ZPK i przetargów. Pan Sułkowski zwrócił się z prośbą , aby został 



zaproszony na posiedzenie komisji budżetu, kiedy będzie omawiany temat kontroli 
RIO.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz powiedział, że komisje na pewno będą 
odnosić się do protokołu RIO. 
Radny Karol Kalinka postawił wniosek o rozszerzenie planu pracy komisji budżetu 
w punkcie 2 o dopisanie analiza protokołu kontroli RIO.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz wyjaśnił, że wniosek stanie na najbliższym 
posiedzeniu komisji budżetu. 
Radna Halina Szaniawska poinformowała ,że ma  zapytanie do nieobecnej p. 
Kierownik GOPS w sprawie projektu prorodzinnego Rodzina 500+, ponieważ p. 
Kierownik nie ma zada to pytanie w innym czasie. Kolejne pytanie radnej 
Szaniawskiej dotyczyło , iż GOPS wycofał się ze sprowadzania produktów –
żywności, ponieważ nie ma pomieszczeń do ich przechowywania.    
Pan Zdzisław Średniawski Z-ca Burmistrza wyjaśnił, że nie wie nic na ten temat , 
ale jutro temat rozpozna. Nie dopuszczalne jest przerwanie tego typu działań i GOPS 
będzie rozprowadzał żywność.  
Radni nie wnieśli innych interpelacji i zapytań. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Wolnych wniosków. 
Mieszkanka Borzęcina  powiedziała o swojej złej sytuacji bytowej braku wody, 
ponieważ nie ma wody z wodociągu tylko ze studni i w związku z suszą wody w 
studni brakuje  Następnie Mieszkanka Borzęcina poruszyła temat chodnika, o który 
prosiła, ponieważ graniczy z drogą nr 5. Na zakończenie powiedziała, że  władza 
została wybrana przez społeczeństwo i skoro jesteście dla nas to kto nas słucha . 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz powiedział, że właśnie Panią słuchamy ,a 
odpowiednie osoby udzielą Pani odpowiedzi i nie zostanie Pani ze swoimi 
problemami. 
Radna Bożena Żołnierowicz   powiedziała, że nic nie wiedziała o problemach, które 
zostały przedstawione przez mieszkankę Borzęcina. Radna dodała ,że będzie w tej 
sprawie rozmawiać z p. Burmistrzem . 
Pan Zdzisław Średniawski Z-ca burmistrza powiedział, że jest tą informacją 
zaskoczony, dodając, że nie wyobraża sobie, aby tego tematu nie można było 
rozwiązać . Na terenie gminy wszystkie wsie zostały zwodociągowane i Borzęcin 
również.  
Mieszkanka Borzęcina  poinformowała, że rozmawiała z Burmistrzem 
Lewandowskim. W ubiegłym roku złożyła pismo w sprawie udostępnienia części 
gruntu gminnego wzdłuż płotu sąsiadki na drogę , która umożliwi bezpieczne 
poruszanie się. Z gminy była komisja i do dnia dzisiejszego nie otrzymała odpowiedzi 
w tej sprawie .   
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, że temat zostanie sprawdzony 
przez p. Krasa kierownika Ref. Roś. 
Radny Karol Kalinka w sprawie poinformowania radnych o sprawie mieszkanki 
Borzęcina, jak temat został załatwiony.  
Pan Zdzisław Średniawski Z-ca burmistrza swoim wystąpieniem nawiązał do 
ostatniej sesji  podkreślając, że była emocjonalna i burzliwa. On jak i burmistrz 
Lewandowski słuchają wszystkich uwag krytycznych, a następnie je analizują. 
Na ostatniej sesji Radny Kalinka inspirowany wcześniejszą wypowiedzią Radnego 
Kraszewskiego zadał pytanie w sprawie projektów obywatelskich oraz zatrudniania 
pracowników w urzędzie miejskim .Odpowiedzi w tych tematach zostały wysłane do 
radnego Kalinki i oczekiwałem na dzisiejszej sesji na komentarz w tej sprawie, 



ponieważ na sesji padło bardzo poważne słowo „nepotyzm”. Brak odpowiedzi i 
poruszenia tego tematu odbierał, dodał p. Burmistrz, jako zjawisko pozytywne. 
Kontynuując temat powiedział, że rozumie, iż wszystkie dokumenty , które zostały 
dostarczone w sprawie projektów obywatelskich i pracowników zatrudnionych w 
urzędzie nie budzą żadnych emocji .Na zakończenie p. Burmistrz postawił wniosek 
,że jeżeli padają tego typu  poważne pytania i zarzuty to proszę o ustosunkowanie 
się do tego typu stwierdzeń lub powiedzieć przepraszam.’ 
Radny Karol Kalinka odczytał fragment z protokołu w sprawie postawionych przez 
jego wniosków. Następnie odniósł się do Statutu Gminy i odczytał fragment punktu 
odnośnie udzielania odpowiedzi na postawione wnioski ,ze jeżeli jest 
niezadawalająca to ponowi swój wniosek wskazując uwagi o jego rozszerzenie. 
Radny powiedział, że odpowiedź w sprawie zatrudnienia w gminie odnośnie 
zarzutów, które padły na sesji , odnośnie nepotyzmu jest niewystarczająca. Radny 
powiedział, że nie odniósł się do wniosku, ponieważ  w odpowiedzi zbyt mało 
informacji zostało przekazanych. Kontynuując temat p. Radny powiedział, że w 
czasie posiedzenia dotyczącego ZPK  zadałem dla p. Dyrektora pytanie w sprawie 
liczby zatrudnionych pracowników. Pan Dyrektor ZPK poinformował o kilkudziesięciu 
zatrudnionych osobach w różnych formach zatrudnienia . Natomiast w odpowiedzi , 
którą otrzymałem  jest informacja, że w gminie i podległych jednostkach pracuje 
ok.30 osób. Na zakończenie p. Radny powiedział, że ponowi swój wniosek w tej 
sprawie. 
Radny Leszek Kraszewski powiedział, że to co powiedział na sesji poprzedniej 
podtrzymuje . Kontynuując temat p. Radny powiedział, że na jego wniosek w sprawie 
zatrudnienia otrzymał odpowiedź tylko dotyczącą urzędu, ale nie podległych 
jednostek. Radny powiedział, jeżeli chodzi o zatrudnienie to jest wszechobecny 
nepotyzm i podtrzymuję to pod groźbą karną . Jeżeli p. Burmistrz chce z tego zrobić 
użytek to proszę mnie podać do sądu, zakończył Radny. 
Radni nie wnieśli innych wolnych wniosków. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad przyjęcia protokołów z sesji nr XV. 
Radni Artur Andrzejewski o przesyłanie dla radnych protokołów elektronicznie. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poinformował, jeżeli radni chcą otrzymywać 
protokoły pocztą elektroniczną to proszę podać  adresy elektroniczne do biura rady. 
Radni nie wnieśli uwag do protokołów. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał pod głosowanie protokołów nr XV. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie ( 15 głosami „za”). 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Informacji i komunikatów przewodniczącego. 
Przewodniczący rady udzielił informacji na temat udzielonej odpowiedzi na 
postawiony wniosek w czasie ostatniej sesji ; 
Wniosek p. Roberta Korytkowskiego  
Wniosek został poruszony w czasie sesji p. Korytkowski wniósł o jego uzupełnienia. 
Przewodniczący rady poinformował, że odpowiedź zostanie udzielona. 
Następnie Przewodniczący Rady poinformował o odpowiedzi udzielonych przez p. 
Burmistrza na wniosek p. Korytkowskiego( kserokopia odpowiedzi stanowią załącznik 
do protokołu ). Kontynuując temat Przewodniczący rady poinformował, że na 
ostatniej sesji p. Brodala złożył wniosek w sprawie biletów na basen,  a p. Sułkowski 
w sprawie budżetu obywatelskiego. Radni na podstawie informacji , które otrzymali  
na komisji odnieśli się poprzez głosowanie do wniosku p. Brodali i p. Sułowskiego  i 
tak : 



-ceny biletów na basen ustala Dyrektora ZKP. Dyrektora ZPK informuje 
Radnych o cenach biletów przed ostatecznym uchwaleniem .   
Taka odpowiedź zostanie wysłana do p. Jarosława Brodali  
- zasady w sprawie wniosków do budżetu obywatelskiego zostały określone w 
Zarządzeniu Burmistrz i Radni uznali to za zasadne.   
Taka odpowiedź zostanie wysłana do p. Damiana Sułkowskiego   
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do ostatniego punktu porządku 
obrad zamknięcia sesji.  

ZAMYKAM XVI SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE  
Na tym zakończono posiedzenie o godz.16 20. 
Protokołowała  
M. Schnitzer 

 
 

 

 

 

 

 

 

 


